
5 iyul 2019-cu il, cümə4
Ermənistanda miqrasiya-

nın səviyyəsi hədsiz artıb. Bu 
ölkənin kütləvi informasiya 
vasitələrinin istinad etdikləri 
rəsmi məlumatlara görə, insanla-
rın respublikadan kütləvi şəkildə 
kənara axını səbəbindən əhalinin 
sayı getdikcə azalır. Erməni jur-
nalisti Liya Xocayanın “EurAsia 
Daily” saytında dərc edilmiş 
materialında deyilir: “Sadəcə 
olaraq, insanlar qonşu dövlətin 
ərazisini ələ keçirmək və 
gələcəkdə “Böyük Ermənistan” 
yaratmaq istəyən “Daşnaksüt-
yun” partiyasından olan bir ovuc 
millətçi-şovinistin ucbatından 
ölmək istəmirdilər. Son illərdə 
isə bu adamlar ağır sosial 
şərait, işsizlik, habelə məhkəmə 
instansiyalarının ədalətsizliyi, 
korrupsiyanın hədsiz artması, 
oliqarxlaşma və inhisarlaşma 
səbəbindən köçüb gedirlər”.

Erməni demoqrafların 
fikrincə, müstəqillik illərində 
Ermənistan qocalan millət 
ölkəsinə çevrilib, çünki yaşı 
63-dən çox olan respublika 
sakinlərinin sayı əhalinin ümumi 
sayının 12,6 faizi qədərdir. 
Demoqrafların hesablamala-
rına görə, 2050-ci ilə qədər 
Ermənistanda yaşı 65-ə çatmış 
sakinlərin sayı əhalinin ümumi 
sayının 25-27 faizi qədər olacaq. 

İndi ölkədə acınacaqlı 
durum o həddə çatıb ki, əhali 
daha, necə deyərlər, Nikol 
Paşinyandan əlini üzərək, 
erməni diasporunun dəstəyinə 
ümid bağlayıb. Amma ziyalılar, 
mövcud vəziyyəti təhlil etməyi 
bacaran siyasətçilər onu da yaxşı 
anlayırlar ki, yalnız diasporun 
vəsaitləri hesabına dayanıqlı 
inkişafı təmin etmək qeyri-
mümkündür.

Ermənistan Parlamentinin 
keçmiş deputatı, iqtisadçı Var-
dan Bostancyan bildirib ki, bu 
gün ölkə iqtisadiyyatında böhran 
vəziyyəti yaranıb. O deyib: 
“Selfi çəkməklə yanaşı, inqilabı 
dəstəkləyən əsas kütlə pul oyun-
ları və əyləncələrlə məşğuldur. 
İnstitutlarda isə yalan maliyyə 
vəsaitlərindən danışılır və ötən 
illə müqayisədə iqtisadiyyatın 
artımı barədə təəssürat yarat-
mağa cəhd göstərilir. Əslində 
isə bu, öz-özünü aldatmaqdan, 
yalanlar uydurub danışmaqdan 
başqa bir şey deyil. Bu, perspek-
tivsiz və mənasız bir işdir”.

İqtisadi vəziyyətin acına-
caqlı olduğunu vurğulayan eks-
pert Vardan Bostancyan daha 
sonra bildirib ki, Ermənistanın 
müasir iqtisadiyyatı yoxdur, 

erməni xalqı əsaslı dəyişikliklər 
istəyir.

Bu məqamda müstəqil 
iqtisadçı Sergey Volodi-
nin açıqlamasını da xatır-
latmaq yerinə düşərdi. O, 

yerli kütləvi informasiya 
vasitələrinə müsahibəsində 
deyib: “Ermənistanda korrup-
siyanın tüğyan etməsi hamıya 
məlum olan faktdır və ölkədə 
sosial-iqtisadi vəziyyətin son 
dərəcə cansıxıcı olmasının əsas 
səbəblərindən biridir”.

Sergey Volodinin sözlərinə 
görə, nə qədər ki, Ermənistan 
hökumətində Akop Arşak-
yan kimi məmurlar var, ölkə 
onilliklər boyunca elə əvvəlki 
kimi acınacaqlı vəziyyətdə 
olacaq: “Hələ Sarkisyan 
rejimi dönəmində korrupsiya 
Ermənistanda sosial-iqtisadi 
həyatın ayrılmaz hissəsinə 
çevrilmişdi, lakin yeni 

hakimiyyətin gəlməsi ilə faktiki 
olaraq heç nə dəyişmədi. Buna 
görə də baş korrupsionerlərin 
dövləti idarə etdiyi ölkədə 
hansısa tərəqqidən, firavanlıq-
dan danışmaq mənasızdır. Belə 

çıxır ki, baş nazir Paşinyanı 
indiki vəziyyət tam qane edir, 
çünki ətrafına korrupsiyaya 
qurşanmış məmurları yığıb. 
Buna görə də Ermənistanın 
nəqliyyat, rabitə və informasi-
ya texnologiyaları naziri Akop 
Arşakyanın KİV-in böyük 
narahatlığına səbəb olan iri 
investisiya layihəsinə veto 
qoymasına icazə verilməsi 
təəccüblü deyil”.

Erməni ekspert əlavə edib 
ki, Ermənistan hökuməti ölkəyə 
investisiya axınına mane olur, 
elə buna görə də respublika 
investisiyaların həcminə görə 
regionda sonuncu yerdə daya-
nır. Bu fakt, həm də göstərir ki, 

indiki hakimiyyətin dövründə 
Ermənistanın sosial-iqtisadi 
böhrandan çıxması çətin olacaq. 
Paşinyan və ətrafı Ermənistan 
iqtisadiyyatını tezliklə tamamilə 
çıxılmaz vəziyyətə salacaq.

Sergey Volodinin 
Ermənistanın investisiya 
siyasətini kəskin tənqid etməsi 
heç də təsadüfi deyil. Belə ki, 
bir müddət əvvəl Rusiyada 
yaşayan erməni sahibkar Artur 
Yerznkyan işğalçı Ermənistanda 
telekommunikasiya və rabitə 
sahəsinə 200 milyon dollar in-
vestisiya yatırmağı planlaşdırsa 
da, bu ölkənin nəqliyyat, rabitə 
və informasiya texnologiyaları 
naziri Akop Arşakyan layihənin 
reallaşdırılmasına veto qoyub.

Hazırda sosial-iqtisa-
di durumu acınacaqlı olan 
işğalçı ölkədə insan haqla-
rına da məhəl qoyulmur. Bu 
sahədə vəziyyət gündən-günə 

 ağırlaşır, vətəndaşların hüquq 
və azadlıqları müdafiə edilmir. 
Bir sözlə, burada demokrati-
ya prinsiplərindən, qanunun 
aliliyindən heç bir əsər-əlamət 
yoxdur. Amma buna baxmaya-
raq, xarici işlər naziri Zöh-
rab Mnatsakanyan BMT-nin 
insan hüquqları şurasında çıxış 
edərək işğalçı ölkədə baş verən 
hadisələri “demokratiyaya yeni 
keçən dövlətlər üçün təbii hal” 
adlandırır və Ermənistanın 
BMT-nin insan hüquqları 
şurasına seçilməsinə cəhd edir. 
Beynəlxalq ictimaiyyət isə bu 
respublikadakı demokratik 
ab-havanın ancaq sözdə, kağız 

üzərində olduğunu yaxşı bilir, 
eyni zamanda, Ermənistanın 
Azərbaycana hərbi təcavüzü 
nəticəsində ərazilərimizin 20 
faizindən çox hissəsinin işğal 
edilməsindən, bir milyondan 
çox azərbaycanlının qaçqın və 
məcburi köçkün vəziyyətinə 
düşməsindən, qadınlar, uşaqlar, 
və qocaların dəhşətli zorakılıqla 
qətlə yetirilməsindən, minlərlə 
insanın girov götürülməsindən, 
nəhayət, tarixdə analoqu 
olmayan Xocalı soyqırımının 
törədilməsindən xəbərdardır. 

Bax, dünyada işğalçı ölkə 
kimi tanınan, demokratik 
prinsipləri, insan haqlarını 
kobudcasına pozan bir ölkə 
BMT-nin insan hüquqları 
şurasında necə təmsil oluna 
bilər? Ermənistanın rəsmisinin 
bu ali qurumun tribunasından 
insan hüquqları və demokrati-
yadan danışması elə BMT-nin 
özünün təməl prinsiplərinə zidd 
deyilmi? 

Bəli, illərdir ki, 
Azərbaycanın haqlı tələblərinə, 
təcavüzkarlıq faktını dünyanın 
qətiyyətlə pisləməsinə baxma-
yaraq, Ermənistan işğalçılıq 
siyasətini davam etdirir və 
dünya birliyi isə bu işğalın 
nəticəsinin aradan qaldırılması-
na, təəssüf ki, ikili standartlarla 
yanaşır.

Vaqif BAYRAMOV, 
“Xalq qəzeti”

 
kimsəyə faydası yoxdur

Azərbaycan və Ermənistanın 
xarici işlər nazirlərinin ABŞ-a səfəri 
və orada keçirdikləri görüşlər KİV-də 
müzakirə olunmaqdadır. Kontekst 
aydındır: Ermənistan-Azərbaycan, 
Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin 
danışıqlar yolu ilə həlli perspektivləri 
və həmin bağlılıqda Amerika-
Azərbaycan, Amerika-Ermənistan 
münasibətlərinin müxtəlif aspektləri. 
Həmişə olduğu kimi, bu məsələlərə 
Ermənistan və Azərbaycan kütləvi 
informasiya vasitələri fərqli izahlar 
verirlər. Onlar demək olar ki, bir-
birindən tam fərqlənir. Bəs həqiqət 
nədən ibarətdir?

Öncə qeyd edək ki, bu cür fərqli 
izahatların olmasında Amerika 
tərəfinin və həmsədrlərin mövqeyini 
konkret və qətiyyətlə ortaya qoyma-
masının rolu vardır. Belə ki, Vaşinq-
ton da daxil olmaqla, həmsədrlər 
ümumi frazalarla kifayətlənir və 
daha çox münaqişə edən tərəflərə 
“ümumi məsləhətlər” verməklə 
məşğuldurlar. Üstəlik, təcavüzkara 
yardım edirlər. Bu yardım maliyyə, 
siyasi, ideoloji, hərbi, iqtisadi və s. 
xarakterlidir. Belə şərtlər daxilində 
işğalçı həqiqəti qəbul edərmi, zəbt 
etdiyi başqa dövlətin torpaqlarından 
çıxarmı? Qətiyyən inandırıcı deyil. 
Bəs onda harada və kiminlə danış-
mağın mənası nədir?

Məsələnin əsl mahiyyəti də 
bundan ibarətdir və Vaşinqtondakı 
müzakirələrə də həmin prizmadan 
baxmaq lazım gəlir. Bu cür danışıq-
lar lazımdır. Çünki həmin danışıq-
larda tərəflərin mövqeləri aydınlaşır, 
konkretləşir və elə bir mərhələ gəlir 
ki, artıq hərəkət etməkdən başqa 
yol qalmır. Azərbaycanın xarici işlər 
naziri də Vaşinqtondakı müzakirələri 
məhz bu kontekstdə təqdim edir. 
Azərbaycan tərəfinin arqumenti 
ondan ibarətdir ki, artıq danışıq 
xatirinə danışmaq zamanı deyil. 
Alınan qərarlar yerinə yetirilməli, 
məsələn, BMT-nin dörd qətnaməsi 
həyata keçirilməlidir. O cümlədən, 
Vyana, Moskva və indi Vaşinqton 
görüşlərində əldə edilən razılıqlar 
praktikada reallaşmalıdır. Təəssüf 
ki, hər şey baş verir, yalnız bu prak-
tiki reallaşma baş vermir. Vaşinq-
ton müzakirələri də məsələnin bu 
tərəfinə aydınlıq gətirmədi.

hansısa konkretlik gətirilməyib. 
Azərbaycan tərəfi danışıqların 
davam etdirilməsində qətiyyətli möv-
qeyini bir daha vurğulayıb. Xüsusən 
də Ermənistanın müdafiə nazirinin 
təxribatçı və səviyyəsiz qərarının 
fonunda belə müzakirələri apar-
mağa rəsmi Bakının hazır olduğu 
vurğulanıb. Bu xeyirxah missiyanı 
Ermənistan XİN və KİV yenə də çox 

qərəzli və zərərli aspektdə təqdim 
etməyə çalışıb. Ermənistan XİN 
bəyanat yayıb ki, Azərbaycanın xa-
rici işlər naziri danışıqların formatın-
dan kənara çıxan fikir bildirib. Hətta, 
guya burada cəbhə bölgəsində 
hərbi təxribatların törədilməsinə 
“yaşıl işıq” yandıran məqamlar da 
var. Guya Ermənistan, ümumiyyətlə, 
cəbhə xəttində təxribatın olmasını 
qəbul etmir. Tamamilə ağ yalan-
dır və azərbaycanlı zabiti məhz 
ermənilər qətlə yetirdilər. Ondan 
boyun qaçırmağa çalışmaq işi 
görməmək anlamına gəlmir.

Digər tərəfdən, aranı daim 
erməni tərəfi qarışdırıb. Ermənilər 
bu cür təxribatlarla danışıqla-
rı dalana dirəyirlər ki, mövcud 
qeyri-müəyyən vəziyyət qalsın və 
Azərbaycanın ərazi bütövlüyü bərpa 
olunmasın. Bununla yanaşı, rəsmi 
İrəvanı narahat edən əsas məqam 
ondan ibarətdir ki, Azərbaycan danı-
şıqlarda mövcud formatdan istifadə 

işlər naziri Ermənistanın işğalı sax-
laya-saxlaya, sülhdən danışmasının 
məntiqi izahının olmadığını vurğu-
layıb. Azərbaycan XİN-in rəhbəri 
deyib: “Bir bölgədə etnik təmizləmə 
həyata keçirib, insanları yaşadıqları 
evlərindən zor gücünə qovub, sonra 
da “xalqların öz müqəddəratını 
müəyyən etməsi” prinsipindən da-
nışmaqla erməni tərəfi bunu hansı 

etik və hüquqi çərçivəyə sığışdır-
mağa çalışır?”. Bu sual, görəsən, 
danışıqların hansı çərçivəsindən 
kənara çıxır?

ABŞ–Azərbaycan 
münasibətləri: 

səmərəli yol axtarışları

Və yaxud Azərbaycan tərəfi sual 
edəndə ki, “əgər Ermənistan Dağlıq 
Qarabağdakı separatçıların adından 
danışa bilmirsə, onda Ermənistan 
silahlı qüvvələrinin işğal edilmiş 
ərazilərdə nə işi var?”, görəsən, han-
sı tərəf beynəlxalq hüquq qaydasını 
pozur? Əlbəttə, bütün bunlar o qədər 
sadə məntiqlə izah olunur ki, onları 
təkrarlamağın mənası yoxdur. Ancaq 
Ermənistan rəhbərliyi öz qərəzli və 
primitiv mövqeyini ortaya atmaq 
üçün başqa bəhanə tapa bilmir.

Həmin kontekstdə ermənilərin 
tez-tez cəbhə xəttində 

monitorinqdən bəhs etməsi 
və ya münaqişə bölgəsində 
beynəlxalq sülhməramlı qüvvələrin 
yerləşdirilməsindən danışması 
da təsadüfi deyil. Onlar monito-
rinq məsələsini qabardır, ancaq 
sülhməramlı qüvvələri mənfi 
qarşılayırlar. Hətta utanmadan 
hesab edirlər ki, erməni silahlıları 
“sülhü təmin edirlər”. Əgər belə 
olsaydı, onda münaqişə olmazdı 
ki? Reallıqda məhz erməni işğal-

çılarını Azərbaycan ərazisindən 
çıxarmaq üçün danışıqlar aparılır. 
Biz orada sülhməramlı qüvvələrin 
yerləşdirilməsinin vacib olduğunu 
demirik. Əslində, Azərbaycan öz 
ərazisinin hər qarışına nəzarət 
etməyə qadirdir və belə də olacaq. 
Ancaq Azərbaycanın xarici işlər na-
ziri, sadəcə, həmsədrlərin hansısa 
təklif verdiyini deyib və sənədlərin 
təzə və ya köhnə olduğundan bəhs 
etməyib. Azərbaycan bu məsələnin 
müzakirə olunmalı olduğunu vurğu-
layır.

Digər tərəfdən, əgər 
münaqişənin həlli ilə bağlı hər hansı 
bir razılıq yoxdursa, sülhməramlı 
qüvvələrdən danışmaq mənasızdır. 
Bunu hamı bilir. Deməli, xain xoflu 
olar – qorxur ki, onu Azərbaycan tor-
paqlarından bu və ya digər formada 
qovacaqlar.

Bunlardan belə görünür ki, 
Vaşinqton müzakirələri daha çox 
ümumi xarakterli olub və heç 

bir razılıq əldə olunmayıb. ABŞ 
Prezidentinin milli təhlükəsizlik 
məsələləri üzrə müşaviri Con 
Boltonun da hansısa konkret 
təşəbbüs göstərməsi müşahidə 
edilməyib. Ekspertlərin fikrincə, 
amerikalı rəsmini daha çox İran 
məsələsi düşündürür. Azərbaycan 
və Ermənistanla münasibətlərə də 
həmin çərçivədə yanaşılır. Lakin 
rəsmi yayılmış məlumatdan görünür 
ki, ABŞ-ın Azərbaycanla əlaqələri 
inkişaf etdirməyə marağı böyükdür 
və o, İran məsələsi ilə əlaqələndirilə 
bilməz.

Belə ki, Azərbaycanın xarici 
siyasət idarəsinin rəhbərinin Va-
şinqtona işgüzar səfəri çərçivəsində 
Ermənistan-Azərbaycan 
münaqişəsinin həllinin cari vəziyyəti 
və substantiv məsələlər üzrə da-
nışıqların irəli aparılması yolları ilə 
yanaşı, tərəflər arasında mövcud 
ikitərəfli siyasi gündəlikdə duran bir 
çox məsələlər də müzakirə edilib.

O cümlədən, “iqtisadi əlaqələr 
və həyata keçirilən təşəbbüslər, 
enerji və nəqliyyat sahəsində real-
laşdırılan layihələr, habelə Avropa-
nın qaz təminatının şaxələndirilməsi 
üzrə əlavə imkanlar” müzakirə 
edilən əhəmiyyətli və aktual 
məsələlər sırasında olub. Bununla 
yanaşı, Vaşinqton Azərbaycanla 
Yaxın Şərq bölgəsində möv-
cud vəziyyəti, eləcə də qlobal 
gündəlikdə duran və qarşılıqlı 
maraq doğuran məsələləri müzakirə 
edir. ABŞ Prezidenti Donald Tramp 
bu kimi məqamları Prezident İlham 
Əliyevə ünvanladığı məktublarda 
konkret olaraq vurğulayıb.

Vurğulanan məqamlar onu 
ifadə edir ki, ABŞ ilə Azərbaycan 
arasında ikitərəfli əlaqələrin di-
namikası yüksək səviyyədədir və 
bu, davam edəcək. Ancaq belə bir 
vəziyyət Ermənistan-Azərbaycan 
münaqişəsinin həllində kimsənin 
rəsmi Bakıya təzyiq göstərə bilməsi 
anlamına gəlmir. Bu, ümumiyyətlə, 
mümkün olan iş deyil. Həm də 
Azərbaycanın güzəşt limiti yoxdur: 
ərazilər işğal olunub və işğalçı ora-
dan çıxmalıdır. Əgər danışıqlarda 
buna nail olunmasa, Azərbaycan 
alternativ üsuldan istifadə edəcək. 
Bu onun təbii haqqıdır! Bu baxım-
dan Vaşinqton müzakirələri heç nəyi 
dəyişməyib.
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Azərbaycan–Çin:  
iqtisadi əməkdaşlığın 

perspektivlərinə maraq artır

Azərbaycanın iqtisadiyyat naziri, Azərbaycan-
Çin Hökumətlərarası Ticarət-İqtisadi Əməkdaşlıq 
Komissiyasının həmsədri Şahin Mustafayev Çin Xalq 
Respublikasının Xarici İşlər Nazirliyi yanında Xarici 
Siyasət üzrə Məşvərət Qrupunun üzvü Cou Syaopeyin 
rəhbərlik etdiyi nümayəndə heyəti ilə görüşüb. Bu 
danışıqlarda “İpək yolu iqtisadi kəməri”, “ Bir kəmər, 
bir yol” , “Şərq-Qərb nəqliyyat dəhlizi“ layihələrinin 
ölkəmiz tərəfindən aktiv dəstəkləndiyi və inkişaf 
etdirildiyi bir daha vurğulanıb və diqqət mərkəzində 
olub. Azərbaycan Çinin Cənubi Qafqazda əsas ticarət 
tərəfdaşıdır. 2018-ci ildə iki ölkə arasında ticarət 
dövriyyəsi 1,3 milyard ABŞ dollarından çox olub. 
Bu isə Çinin Cənubi Qafqaz ölkələri ilə olan ümumi 
ticarət dövriyyəsinin 43 faizini təşkil edir. 

Qeyd etmək lazımdır ki, iki dövlət arasında 
ticarət əlaqələrinin daha da genişləndirilməsi üçün 
imkanlar böyükdür və bu potensialın reallaşdırılması 
istiqamətində Azərbaycan tərəfi ardıcıl tədbirlər 
görür. Belə ki, Azərbaycanın Çindəki səfirliyində 
ticarət nümayəndəsi fəaliyyət göstərir, eləcə də ötən 
dövrdə Çinin Urumçi, Şanxay və Lucou şəhərlərində 
Azərbaycanın ticarət və şərab evləri açılıb. Honkonq, 
Quancou, Urumçi, Şanxay və Pekin şəhərlərinə ixrac 
missiyaları təşkil edilib. Keçirilmiş biznes forum-
lar, Azərbaycan şirkətlərinin Çində təşkil olunan 
beynəlxalq sərgilərdə fəal iştirakı və digər tədbirlər 
ticarət-iqtisadi əlaqələrin inkişafında əhəmiyyətli 
rol oynayır. Eyni zamanda, Çin tərəfindən həyata 
keçirilən idxala dəstək siyasəti Azərbaycanın yüksək 
keyfiyyətli məhsullarının Çin bazarında təklif olun-
ması üçün əlverişli şərait yaradır.

Azərbaycanda 120-yə qədər Çin kapitallı şirkət 
qeydiyyata alınıb. Ötən dövr ərzində Azərbaycan 
tərəfindən Çin iqtisadiyyatına 1,7 milyard ABŞ 
 dolları, Çindən isə Azərbaycana 800 milyon ABŞ 
dollarından artıq investisiya yatırılıb. Ölkəmizdə 

dövlət vəsaiti hesabına icra edilən 600 milyon ABŞ 
dolları dəyərində layihələrdə Çin şirkətləri iştirak 
ediblər.

Maliyyə sahəsində də əməkdaşlıq perspek-
tivlidir. Belə ki, Azərbaycanın 2016-cı ildə Asiya 
İnfrastruktur İnvestisiya Bankına üzv olması, 
bankın TANAP layihəsinə 600 milyon dollar kredit 
ayırması, Çinin bu layihənin reallaşmasında iştirakı 
onun gerçəkləşməsinə önəmli köməkdir. Çinin “Bir 
kəmər, bir yol” təşəbbüsü çərçivəsində Trans-Xəzər 
Beynəlxalq Nəqliyyat Marşrutunun potensialından 
istifadə olunması iqtisadi sahədə, xüsusilə investisi-
ya, ticarət, tranzit və s. sahələrdə əməkdaşlıq üçün 
geniş imkanlar açır.

Trans-Xəzər Beynəlxalq Nəqliyyat Marşrutunun 
üstünlüklərinin, Azərbaycanın marşrutun inkişaf 
etdirilməsində gördüyü işlərin, müasir infrastruk-
turun yaradılmasını əhəmiyyəti olduqca böyükdür. 
Çindən Avropaya və əks istiqamətdə yüklərin 
daşınmasında Azərbaycanın nəqliyyat-logistika 
potensialından istifadə edilməsi səmərəli olmaqla 
yanaşı, ölkələrimiz arasında əməkdaşlığa da önəmli 
töhfə verəcəkdir.

İki ölkə arasında turizm sahəsində əməkdaşlıq 
da inkişaf etməkdədir. Çin vətəndaşlarının “ASAN 
viza” sistemindən istifadə etməsi ölkəmiz tərəfindən 
təmin edildikdən sonra ötən il 16 minədək çinli turist 
Azərbaycana səfər etmişdir. Yaxın illərdə ölkələrimiz 
arasında hərtərəfli əlaqələrin bu vaxtadək yaradılmış 
münbit zəmin üzərində inkişafı daha yüksək fayda 
və qazanc götürməyə təminat yaradacaq.

Dünyamalı VƏLİYEV, 
AMEA Şərqşünaslıq İnstitutunun şöbə müdiri, 

Əfqan MUSAYEV,  
institutun doktorantı 

Məlum olduğu kimi, Vaşinqtonda Azərbaycan və Ermənistan xarici işlər nazirlərinin ATƏT-in 
Minsk qrupunun həmsədrlərinin vasitəçiliyi ilə yenidən görüşü keçirilib. KİV danışıqla-
rın məzmunu barədə informasiyalar yayıb. Lakin erməni tərəfinin qərəzli olaraq bir sıra 

məqamları təhrif etdiyi də müşahidə olunur. Hiss olunur ki, İrəvan mövqeyini məntiqi müdafiə 
etmək imkanını itirir. O, ya Azərbaycan tərəfinin fikirlərini yanlış təqdim edir, ya da özündən 
müxtəlif yalanlar uydurur. Ermənistan işğal etdiyi ərazilərdən çəkilmək əvəzinə, mövcud vəziyyəti 
əbədiləşdirməyə çalışır. Təbii ki, bunun heç bir perspektivi yoxdur. Gec-tez işğalçı qüvvələr 
Azərbaycan torpaqlarından çıxarılacaq. Vaşinqton müzakirələrinə bu kontekstdə yanaşdıqda, onun 
bir sıra məqamları üzərində dayanmağa ehtiyac duyulur.

Ermənistan əhalisi sosial-iqtisadi 
şəraitin yaxşılaşacağına inanmır 

Birləşmiş Millətlər Təşkilatı Təhlükəsizlik Şurasının erməni qoşunları-
nın Azərbaycan ərazilərindən dərhal çıxarılmasını tələb edən müvafiq 
qətnamələrinə baxmayaraq, Ermənistan bu gün də məkrli siyasətini 

davam etdirir. Təbii ki, belə hal işğalçı dövlətin inkişafını uzun illərdir ki, 
əngəlləyir, yoxsulluq və işsizliyin, sosial şəraitin getdikcə ağırlaşmasına gətirib 
çıxarır. Buna görə də hazırda Ermənistanda insanlar arasında gələcəyə bir 
ümidsizlik, yaxşılığa doğru inamsızlıq hökm sürür. 

Ermənilər Vaşinqton 
müzakirələrini təhrif edirlər

Çindən Azərbaycana 
daha bir blok qatarı çatır

Layihə bu ilin aprel ayında Pekində 2-ci “Bir kəmər, bir 
yol” forumunda “Azərbaycan Dəmir Yolları” QSC-nin sədri 
Cavid Qurbanovun iştirakı ilə qurumun törəmə şirkəti olan 
“ADY Konteyner” MMC və Çinin “Xi’an Continental Bridge 
International Logistics Co. Ltd” şirkəti arasında Beynəlxalq 
Transxəzər Nəqliyyat Marşrutu ilə hərəkət edən konteyner 
qatarlarının təşkili üzrə əməkdaşlıq çərçivəsində baş tutub. 
Hər iki şirkət 2019-cu ildə 30 konteyner qatarı (2460TEU) 
buraxmağı planlaşdırır.

Razılaşma, həmçinin Bakı Beynəlxalq Dəniz 
Ticarət Limanının nəqliyyat qovşağı kimi fəaliyyətinin 
genişləndirilməsində əhəmiyyətli rol oynayacaq.

Çindən yola düşən daha bir blok 
 qatarı bugünlərdə Azərbaycana çatacaq. 
“Azərbaycan Dəmir Yolları” QSC-dən 
Trendə verilən məlumata görə,  Siandan 
gələn qatar 21 ədəd 45 futluq və 15 
ədəd 40 futluq konteynerdən ibarətdir. 
Konteynerlər artıq Qazaxıstanın Aktau 
 limanına çatıb və “Türküstan” fider 
gəmisi ilə Ələt limanına yola salınacaq.

Nurhal
Машинописный текст
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